
 

 

Interpellation av Andréa Hedin (M) till social- och trygghetsborgarrådet 
Alexander Ojanne (S) om nya HVB-hem i tätbebyggda områden  
 
Välfungerande HVB-hem är av största vikt för att hjälpa ungdomar med olika typer av 
problem men med tanke på den grova kriminalitet som Sverige lider av idag är det av särskild 
vikt att ett gediget förarbete görs inför öppnandet av nya HVB-hem. Det måste säkerställas att 
både lokalerna, men även platsen, är väl utformad för ett hem av den här typen. 
 
Den S-ledda majoriteten gör dock en helomvändning i placeringspolitiken och öppnar egna 
HVB-hem för unga killar i gängkriminalitet i tätbebyggda områden med goda 
kollektivtrafikförbindelser.  
 
Det nyligen föreslagna HVB-hemmet på Åminnevägen ska ha unga killar som är på väg in i 
kriminalitet som målgrupp. Med tanke på att all tidigare planering av Åminnevägen är 
utformat för att vara ett boende för nyanlända barnfamiljer, och att det är den information som 
boende i området tidigare fått, ställer vi oss frågande till vilken typ av utredning som gjorts av 
platsens lämplighet för att istället vara ett HVB-hem. Det är oroande att underlaget till det här 
förslaget till beslut verkar sakna både konsekvensanalys och en bredare analys av det 
geografiska läget. Förslaget till beslut tycks endast ta hänsyn till kostnaden men beredning av 
underlag om platsens lämplighet saknas.  
 
Fler HVB-hem behöver finnas i Stockholmsområdet men val av plats, dialog med närboende 
och en transparent risk- och säkerhetsanalys behöver finnas.   
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till social- och 
trygghetsborgarrådet: 
 
 

1. Hur har social- och trygghetsborgarrådet resonerat när man valt att placera unga 
gängkriminella på HVB-hem i ett tätbebyggt område?  

2. När och hur beslutades att Åminnevägen skulle göras om från boende för nyanlända 
till HVB-hem? 

3. Hur ser säkerhetsanalysen för kringboende ut och vilka säkerhetsåtgärder vidtas på 
Åminnevägen? 

4. Hur ser analysen av den geografiska platsens lämplighet ut?  
5. Vilken beredskap har närliggande skolor?  
6. Kommer fler modulbostäder som används/varit tilltänkta för nyanlända att ställas om 

till HVB-hem istället?  
7. Är det fler HVB-hem i egen regi planerade och kommer dessa placeras i anslutning till 

kollektivtrafiknära lägen?  


